
   
 

Side 1 

 

19. april 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor store konsekvenser har det haft for Air Greenland og den trafikale situation i Kujataa, at 

helikopteren er i ude af drift som en direkte konsekvens til skyderiet den 22. marts 2023 i 

Narsaq? 

 

2. Har det været nødvendigt at foretage ekstraordinære tiltag for at sikre borgernes tryghed og 

sikkerhed efter skudepisoden i Narsaq? Svaret bedes begrundet. 

 

3. Har Formanden for Naalakkersuisut eller eventuelt andre medlemmer af Naalakkersuisut planer 

om at besøge Narsaq i nær fremtid for at tale med befolkningen og på den måde forsøge at 

genskabe trygheden i byen? 

 

4. Har Naalakkersuisut planer om at ændre den gældende våbenlovgivning? 

a. Hvis svaret er ja ønskes der en kort gennemgang af forventede initiativer samt en 

tidshorisont herpå. 

b. Hvis nej bedes årsagerne hertil begrundet. 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

 

(Demokraatit Inatsisartut gruppe) 

 

Begrundelse 

Den nyligt, tragiske hændelse i Narsaq har uden tvivl skabt utryghed, og borgerne har da også reageret på 

hændelsen med direkte reference til den daværende voldsomme og tragiske hændelse i forbindelse med 

drabet på 7 unge mennesker nytårsnat 1990.  

 

Jeg har bemærket at Tusaannga har gjort sig bemærket på de sociale medier, og at Kommune Kujalleq også 

har iværksat tiltag. Jeg vil derfor gerne vide om Naalakkersuisut har planer om ny lovgivning på 

våbenområdet i denne valgperiode. Jeg ønsker ligeledes at vide, hvorvidt Naalakkersuisut har planer om at 

snakke med borgerne i Narsaq/Kujataa om hændelsen.  

 

Dette er baggrunden for mine spørgsmål, som jeg ønsker svar på i løbet af 10 arbejdsdage. 


